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Referat:  Hovedbestyrelsesmøde 
 
Mødedato:  Torsdag d. 24. september kl. 19:00 – 21:00 
 
Mødested:  Online møde 
 
Deltagere:  HB: Peter Eriksen (PE) 

Claus Elmeros (CE) 
  Jørgen Legind-Hansen (JLH) 
  Mads Leth (ML)    
   
  Suppleanter: Glenn Carstensen (GC) 
  Jens Hansen (JH) 
   
 ADM:  Lars Agesen-Pagh (LAP) 
 
 Afbud: Morten Bennick (MB) 
 
   
1. Velkomst (PE) 
 
2. Opdatering fra administrationen (LAP) 

2.1. Henvendelser fra klubber og enkeltpersoner 

2.1.1. Nordvestjyske klubber angående skoling. 
Møde er udsat til næste uge, og afholdes online grundet COVID-19. 

2.1.2. Midtsjælland ang. ny solcellepark 
Ikke noget nyt. Friluftsrådet har tilbudt mere støtte, hvis det bliver nødvendigt. 
 

2.2. Administration generelt. 
COVID-19: Personale arbejder så vidt muligt hjemmefra. Lone som passer kontoret.  

 
2.3. Medlemstal 

D.d. er der 1.460 registrerede DSVU-medlemmer. September 2019: 1.415 medlemmer 
 

2.4. COVID-19 situationen 
Vi afventer pt. situationen efter 1. oktober. 
 

Diskuteret om 2-sædet flyvning bør undgås. Generelt vil dog kun anbefale stor påpasselighed, af-
spritning, rengøring, masker etc.  
- Vi udsender klubmeddelelse med opfordring til at være opmærksomme på myndighedernes an-

befalinger. (PE) 
 
Bl.a. ETU-møder resten af året er planlagt til online gennemførelse. 
 

2.5. Planlægning af kurser og aktiviteter i 2021 
- Der arbejdes på 2 i-kurser i 2021 (juni og august)  
- ETU arbejder på at flytte SAC/JDM til perioden 26 juni til 4. juli, for at undgå konflikt med Junior 

EM. 
- Talentsamlinger planlægges af talenttræneren. 
- Materieludvalg planlægger umiddelbart et online møde omkring de nye regler etc.  
- Bredde/Rekruttering. Konference planlægges i november 2021, med formandsmøde. 
- DAC-kursus med intensiv skoling forventes i løbet af sommeren. Skal aftales med FLV.  
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LAP forbereder PDF-kalender + unionskalender på hjemmesiden. 
 
3. Økonomi (JLH) 

3.1. Status 2020 

JLH har rundsendt status til HB inden mødet. Der er store afvigelser på mange områder grundet 
COVID-19, men resultatet tegner til at blive mere positivt end budgetteret. 
 

3.2. Forberedelse af budget 2021 
Udkast forelagt HB. Udsendes til udvalgene i den kommende uge, og behandles derefter på næste 
HB-møde. 

 
4. Nationalcenter (GC) 

4.1. Oplæg fra AB angående fremtidige investeringer. 
 
AB ser gerne, at der arbejdes med en investeringsstrategi for og har foreslået at opføre en hangar 4 
(der er nok på venteliste til at fylde den 50%) og flere vognporte (her er ventelisten lang nok til at 
fylde den op) og er kommet med nogle forslag. Forslaget indeholder også planer for værksteder til 
lokale klubber.  
 
Der udarbejdes et oplæg til en langsigtet investeringsplan under hensyntagen til økonomi og likvidi-
tet, inden der kan træffes en evt. beslutning. 
 

5. Ny strategiaftale med DIF  
5.1. Prioritering af emner til DIF-strategi 2022-25 

Vi havde et godt indledende møde med DIF omkring den kommende strategiproces, og dennes sam-
menhæng med DIF’s politiske program. I den kommende tid vælges vores spor, og den overordnede 
økonomi heri. Vi skal prioritere indsatser i de strategiske spor ift. det politiske program. 
 
JH er kommet med oplæg til spor / fokusområder, som vi arbejder videre med: 
- Vækstspor, herunder DAC, klubudvikling, Hurtigere uddannelse – skolingsuger  

o Forankret ved JH og MPH 
- Talent og Juniorudvikling – fortsættelse af eksisterende spor, dog tilpasset. 

o Forankret ved CE og ETU 
- Digitalisering, herunder etablering af en fælles portal for unionens applikationer  

o Forankret ved MB og LAP 
 

 Inspirations-workshops, planlagt til 2. oktober i DIF, er aflyst og overgår til online møder i den kom-
mende tid. Program udsendes til HB. 

 
6. Konkurrence, Sport og Talentarbejde (CE) 

6.1. Nyt fra Elite- og Talent-Udvalget. 

Møde g.d.: Referat på vej.  
- Bl.a. udtagelse af nyt juniornationalhold og indplaceringer.  
- Større forventninger til kvinde-nationalhold, grundet kommende kvinde-VM i England. Niveauet 

skal vurderes. 
 

6.2. Bud på afholdelse af Junior-EM 2023 i Arnborg 
Der er lavet uofficielt bud. Officielt bud skal være afleveret seneste 31/12-2020 
 

7. Uddannelse og Flyveaktivitet (JLH) 
7.1. Gebyr på teoriprøver. 

PE har sammen med DIF haft foretræde for Folketingets Trafikudvalg, for at fremlægge sagen om de 
meget høje gebyrer TBST ønsker for at afholde teoriprøver. Udvalget havde stor sympati for vores 
problem, og var uforstående for, hvorfor en sport skal betale så meget. Efterfølgende har udvalgt 
stillet spørgsmål til ministeren. PE følger op med udvalgets medlemmer. Vi håber på en løsning inden 
udgangen af 2020. 
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7.2. Opdatering af FlightLogger/alternativ løsning. 
Følgegruppe vil blive kaldt sammen til at analysere på de mulige ændringer. 
Følgegruppen vil evt. tages med på vurdering af den alternative løsning i startlist.eu 
 

DTO-udvalget har møde igen 30. september. 
 

7.3. Udarbejdelse af Safety Policy 
Den skal dække hele unionens aktivitetsområde. PE arbejder på udkast. 
 

8. Fastholdelse og Breddeidræt (JH) 
8.1. Formandsmøde/klublederudvikling. 

Indbydelse til klubleder-del 7/11 og 21/11, efterfulgt af Formandsmøde, hvor man også kan deltage 
online. 
Indbydelse til Formandsmøde i separat meddelelse, som udsendes samtidigt. 
 
Medlemsundersøgelse: Vi mangler opfølgning med resultatet. Skal prioriteres og færdiggøres i okto-
ber måned.  
 

8.2. Klublederseminar foråret 2021? 
Der kunne afholdes et seminar med fokus på både det kommende strategi-spor og konkretiseringen 
deraf, samt emner omkring værktøjer/kurser i DIF-regi. 

 
9. Rekruttering (JH) 

9.1. FlyGirl 2020. 
Aviator – aflyst grundet vejret. 
FFF gennemført. Både mange hjælpere og gæster. Positive tilbagemeldinger, men ingen konkrete 
indmeldelser.  
 

9.2. Samarbejde med Flyvevåbnet/Danish Air Cadets. 
Det overvejes at afholde et intensivt skolingskursus for DAC-piloter i 2021. 
 

9.3. Udvikling af uddannelsesmateriale til skoler. 
Det arbejdet på ”pitch” til fonde inden der indsendes konkrete ansøgninger til fonde. 

 
10. FLYSIK (CE) 

10.1. Nyt fra FLYSIK udvalget. 
Møde, programsat til kommende mandag, er aflyst grundet COVID-19. 
Udvalget har møde 5. oktober. 
 
Der skal udvikles på værktøjer til at evaluere de mange tilbagemeldinger til SMS-systemet. 

 

11. Materiel (ML) 
11.1. Implementering af CAO herunder fornyelse af M-kontrollant beviser. 

Overgang til Part66-licenser:  
Godt møde med TBBST. Fulgt op med indgående drøftelse af formulering af konvertering af konver-
teringsteksten.  
Alle materielkontrollanter har fået fremsendt standardformular til underskrift.  
Der er aftalt godt, effektiv procedure med TBBST herom. 
Vi afventer om det, ligesom med certifikatkonverteringen, gennemføres UB for DSVU, da konverterin-
gen ikke pålagt udefra. 

 
11.2. Opdatering af CAMO-formularer. 

Afventer formel godkendelse / offentliggørelse. 
  

12.  Luftrum (MB) 
12.1. Luftrumsudvalg. 

Møde 23. september. Referat afventer. 
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12.2. Nyt droneområde mellem Fyn og Gniben. 
DSvU har gennem KDA fremsendt indsigelser til området, som ikke blev fulgt at TBST. Vi har efterføl-
gende klaget til TBST over den manglende sagsbehandling. 
Vi har herefter med interesse fulgt sagen i pressen, rejst af DMU/AOPA, som indikerer at TBSTs an-

svarlige er inhabil i sagen. Vi er skuffede over at personer vi normalt har et godt samarbejde med, 
viser sig at være inhabile. Endnu en dum sag for TBST.  
 

13. Kommunikationsområdet (MB) 
IAB 
 

14. Eksterne organisationer 
14.1. Nordisk samarbejde (CE) 

14.1.1. Nordisk møde 4-6 september 
Afholdt som online møde grundet COVID-19. Det ”sædvanlige” program gennemgået. 
DSvU inviterede til at afholde 2021 mødet på Arnborg. 

 
14.2. DIF (PE) 

14.2.1. Budgetmøde 3/10, Brøndby 
Ramt af COVID-19, med reduceret program. Kun PE deltager. 

 
14.3. Kongelig Dansk Aeroklub (KDA) (PE) 

Møde i koordineringsudvalg 31. oktober. PE deltager 
 

14.4. FAI/IGC (PE) 
Marts 2021 i København. Kan ende som helt eller kombineret online/fysisk møde grundet COVID-19 
restriktioner. 

 
14.5. European Gliding Union/Europe Air Sports (ML) 

IAB  
 

14.6. Trafik- Bygge- og Boligstyrelsen (TBST) (PE) 
Der diskuteres spareplaner og personalereduktioner. Vi afventer mere nyt. 

 
14.7. Friluftsrådet (MB) 

14.7.1. Deltagelse i generalforsamling 
Slaglille-problemstillingen med en ny solcellepark blev nævnt, vi takkede for støtten 

 
15. Næste møder 

Torsdag d. 28/10 kl. 16:00, Odense (budgetmøde) 
Torsdag d. 26/11 kl. 19:00, online   
Torsdag d. 7/1 kl. 18:00, Odense 

Torsdag d. 5/2 kl. 19:00, online 
Lørdag d. 13/3 kl. 10:00, Repræsentantskabsmøde, Odense 

 
16.  Eventuelt. 
 

Vi skal minde klubberne om at DSvUs nuværende formand afgår ved repræsentantskabsmødet i marts.  
Vi henstiller derfor til, at klubberne allerede nu gør sig tanker om mulige kandidater, således at DSvU også 
i fremtiden er sikret en stærk formand - eller forkvinde.  
 
DSvU ønsker mere diversitet, og opfordrer kraftigt klubberne til at finde kvindelige kandidater til Hovedbe-
styrelse og udvalg  


